
 

 

Acta Consell Escolar Municipal del  29 d’octubre de 2018 

1. APROVACIÓ DE L’ACTA. 
S’aprova l’acta sense cap esmena a fer. 

2.  VALORACIÓ I NOVETATS DE L’ INICI DEL CURS ESCOLAR 2018-2019 

 En primer lloc la regidora dóna la benvinguda al nou director de 
l’institut Castellar, Francesc Gallardo, també a la nova directora de l’escola 
Sant Esteve  Mònica Díaz, la Mireia Miralles que substitueix la directora de 
l’escola Bressol Municipal Colobrers i la Cati Sancho nova directora de 
l’Escola Municipal de Música Torre Balada. També comenta que enguany ha 
canviat tot l’equip directiu de l’EMM i que la Canòlich Prat ha passat a ser la 
cap d’estudis del centre. 

 F. Gallardo comenta que ell és el nou director de l’intitut Castellar i 
que l’equip directiu està format per la Loida Perich i Joan Martínez com a 
caps d’estudis i el José Caballero ha passat a ser el secretari de l’equip 
directiu. 

 M. Díaz comenta que respecte el Sant Esteve la Mercè Perna que era 
la directora es va jubilar i ella és l’actual directora, la Montse Casas és la 
cap d’estudis i la Gemma Vich la secretària. 

 La regidora dóna la paraula als directors per si volen explicar algunes 
novetats d’inici de curs però comenten que ha estat tot normal i no hi ha 
res a destacar. 

3. DADES DEL CURS ESCOLAR 2018-2019. 

 M. A. Puig comenta que hi ha grups a primària, concretament 3r i 4t 
que estan molt al límit de la ratio, igual que els cursos de 2n i 3r de l’ESO 
que fins i tot estan per sobre. 

 De l’escola Bressol Municipal Colobrers hi ha la totalitat de places 
ocupades, és a dir 94 i d’ El Coral hi ha 45 places ocupades i el màxim és 
50. Com a novetat comenta que per consolidar l’espai familiar com a format 
d’intercanvi d’experiències, entorn comunicatiu, difusió dels interessos de 
les famílies a l’escola bressol municipal es fa una proposta de valor afegit 
als centres en relació al vincle entre família i escola bressol. Aquesta 
proposta consisteix a oferir a les famílies matriculades un espai de tarda 
quinzenal, de 15 a 17h, per compartir les seves inquietuds, opinions, 
suggeriments entorn a temàtiques proposades mensualment. 

 Respecte el Suport Socioeducatiu M. A. Puig explica que  hi ha un 
total de 210 places tenint en compte que hi ha alumnes que venen dos dies, 
per això parlem de places i no d’alumnes. Aquest servei es va licitar al 
darrer trimestre del curs passat i l’empresa adjudicatària és Pere Tarrés. 



 

 

 A la Ludoteca Municipal hi ha un total de 74 infants inscrits (dels 

quals un 27% són infants seguits per Serveis Socials), 10 més que a l’inici 

del curs passat, i segons franges d’edat: grup de petit 17 infants , grup de 

mitjans 40 infants, grup de grans 17 infants. La demanda d’atenció a 

infants amb diferents capacitats segueix essent alta aquest 2018-19. Per 

aquest motiu l’equip educatiu s’ha format en Atenció a la Diversitat 

Funcional per poder atendre millor els infants  i les seves famílies. Com a 

novetat també enguany un cop al trimestre es programaran “tallers en 

família” amb presència d’un/a especialista. Es tractarà d’un taller de cuina, 

una manualitat, un taller psicomotriu o musical. Els dilluns i dimecres la 

ludoteca també està oberta a famílies amb infants a partir de 0 anys d’edat. 

Amb el que portem de curs 18-19, un total de 62 famílies i 160 persones 

(entre infants i mares/pares) han utilitzat els servei dels dilluns i dimecres 

en família comprant l’abonament. Els dissabtes en família són  al matí 

d’11.30h a 13.30h i s’ofereixen activitats gratuïtes algunes d’elles 

coordinadament amb la biblioteca municipal. 

 Respecte el projecte d’auxiliars de conversa als centres d’infantil i 

primària del municipi, aquest curs els auxiliars van entrar a l’aula  a partir 

del dia 3 d’octubre i hi seran fins al dia 12 de juny de 2019. Hi ha un total 

de 94 hores setmanals repartides en els centres segons els grups classe. No 

continuen tots els auxiliars de l’any passat, però els centres estan contents 

amb les noves incorporacions. En breu iniciarem una altre licitació per 

edicions futures. 

 I. Graells comenta que en el cas del centre El Sol i la Lluna la nova 

incorporació és a millora. 

 La regidora recorda que enguany l’escola Fedac Castellar continua en 

el projecte Cueme recolzat per la Diputació de Barcelona i comenta que si 

algun centre hi està interessat pot participar-hi. 

 Dels Serveis Educatius comenta que la inauguració del curs escolar 

2018-2019 va ser a Castellar. Recorda que estan programades diferents 

activitats conjuntament amb l’Ajuntament i que el Dancem plegats ha 

passat a ser bianual i per tant enguany no es farà. L’activitat  el “tomb per 



 

 

les aules”, que es fa amb radio Castellar, serà anual però els centres hi 

participaran cada dos anys. 

 Destaca el projecte “dinem junts” de l’institut Castellar amb la 

col·laboració de la Creu Roja i Provitas i alguns alumnes que hi participen 

estan becats per Serveis Socials i són acompanyats també en les activitats 

post-lectives. 

 Comenta que el M’ACTIVO és un programa nou d’aquest curts 

escolar, destinat a nois i noies joves, d’accés gratuït  i està pensat per fer 

recuperar les ganes d’aprendre als joves i oferir-los aprenentatges, de 

manera gairebé personalitzada. El programa està plantejat amb tres potes: 

per una banda la UEC que ja fa anys que funciona i on es fa una intervenció 

directa amb alumnat dels instituts d’un perfil concret. Aquest curs s’ha parat 

aquest projecte ja que en aquests moments tots els centres autogestionen 

l’atenció d’aquests joves, atès el bon funcionament dels seus projectes 

d’atenció a la diversitat (grups de GR, grups reduïts de reforç), etc.. Però 

han sorgit altre necessitats i s’ha creat un nou projecte vinculat al programa 

m’Activo: “NOVES OPORTUNITATS”: on els destinataris són joves de 16 i 18 

anys que ni estudien ni troben feina. La majoria d’aquests joves tenen una 

qualificació acadèmica baixa, dificultats per continuar o per tornar als 

estudis i no estan preparats per incorporar-se al món laboral. El projecte 

s’iniciarà el proper dijous 25 d’octubre ja que fins al moment s’ha fet 

entrevistes. La ubicació d’aquests projecte és al taller que hi ha al carrer 

Caldes, 56 (al costat de l’Escola Municipal de Música). Hi ha 8 inscrits i 

portaran a terme 2 tallers durant el curs.  Finalment dins el m’Activo hi ha 

el projecte “MÉS 16” que és per alumnat de 16 anys i fins als 18 inscrits a 

l’EMA. 

 A. Pérez com a directora de l’EMA explica que  actualment hi 

participen 14 alumnes matriculats a l’Escola Municipal d’Adults al curs de 

preparació a la prova d’accés al CFGM . El MÉS 16 s’ha iniciat el 20 de 

setembre i dos dies a la setmana fan formació de caire més ocupacional que 

consisteix en activitats estructurades ¡ de caràcter pràctic i funcional per 

promoure l’adquisició de les habilitats personals necessàries per a la vida 

adulta i professional. Aquestes activitats estan lligades amb els mòduls de 



 

 

Grau Mitjà que s’oferta com a municipi. Al mateix temps es desenvolupen 

activitats que contribueixin a l’orientació professional dels alumnes .  

 M. A. Puig comenta que com a formació post-obligatòria també tenim el 

PFI de cuina que es gestiona des de l’ institut Puig de la Creu. 

 Respecte la Guia Didàctica enguany hi ha hagut  un total de 716 

sol·licituds rebudes i a hores d’ara s’ha donat resposta a 696. Aquest any la 

Guia inclou 128 propostes (122 el curs passat) repartides en diferents 

apartats. S’ha afegit l’apartat Coneguem l’entorn natural i ha desaparegut 

l’apartat Castellar i l’empresa tot i que les activitats que hi havia s’han 

reubicat. 

 Pel que fa al consell d’Infants  destacar que hi ha 24 representants de 

5è i 6è de totes les escoles.  Ja han sigut  140 infants els que han passat 

per aquest projecte  des del curs 2009-2010. El passat 25 d’octubre és va 

realitzar la primera trobada de representants, el 15 de novembre es 

realitzarà la Constitució del Consell i el dia 6 de juny  hi ha  la presentació 

de les propostes del Consell al Ple. Abans d’acabar l’any l’empresa que 

dinamitzarà el Consell d’Adolescents començarà a treballar perquè al llarg 

d’aquest curs es pugui constituir  aquest Consell. 

 A mode d’informacions la regidora va comentar els diferents plans de 

treball pel curs 2018-19 que es farien des de la regidoria d’Educació: 

- Plans de col·laboració amb  la Diputació de Barcelona: impuls del 360 

Educació a temps complert, Plurilingüisme, Xarxes Escoles Municipals 

de Música, Xarxa Escoles Bressol, Xarxa Escola Municipal d’Adults, 

Cercles de Comparació EMM i EMB, Xarxa Escola nova 21, projecte 

Full de ruta, projecte de transició educativa, treball de revitalització 

del PEC i ordenació de tots els projectes educatius,  suport a la Gestió 

de l’EMM, suport estratègies atenció famílies. 

- Projecte de Salut Youth in Castellar. 

- Revisar i redefinir noves actuacions dels camins escolars. 

 A. Riera comenta que falta posar les plaques del camí escolar del 

Joan Blanquer. N. Altimira diu que ja es van comprar però està a la llista de 

feines pendents a fer per part de la brigada. 



 

 

 M. Antònia Puig diu que també aquest curs es farà un treball amb les 

direccions de centre de les actuacions dels conserges quan són 

responsables d’altres centres (període de vacances escolars). També sobre 

les activitats empresarials que entren en els centres, d’ empreses pròpies 

de l’administració local i empreses externes contractades i  dels drets 

d’imatge d’entitats externes. També es farà un treball conjunt amb les 

direccions i les AMPES (subvenció de vetlladors de menjador, subvenció 

generals, projecte “Un cop de mà”). 

 A. Pérez explica que el projecte “Un cop de mà” pretén ser un recurs 

per donar un suport als pares i mares a l’hora de certs temes curriculars de 

matemàtiques o llengua per quan hagin d’ajudar als seus infants. Es vol 

vincular amb el projecte de reforç escolar. Es farà arribar als centres la 

informació perquè se’n faci difusió. 

 Finalment M. A. Puig comenta que la Comissió de planificació es 

convocarà  abans de desembre per estudiar diferents temes  i propostes de 

planificació, ja que al mes de febrer normalment es va al Serveis Territorials 

a parlar d’aquest tema. 

 Un tema no directe d’educació però que creu que el CEM n’ha de ser 

coneixedor és que Castellar ha rebut el segell Ciutats Amigues de la 

Infància d’Unicef (CAI). 

 Comenta que hi ha hagut un canvi d’inspector, fins ara hem tingut el 

Josep Vallcorba i que fins al 7 de setembre hem tingut el Joaquim Núñez. 

Actualment el nostre inspector és el Lluís Hernández Pérez. Recorda que 

aviat hi haurà eleccions al consells escolar de centre. 

 El dia 11 d’octubre de 2018 des de l’Ajuntament es va mantenir una 

reunió als Serveis Territorials amb el nou director dels Serveis Territorials Sr 

Jesús Viñas. Vàrem tenir un llarga xerrada sobre l’educació a la nostra 

població i li vàrem exposar diversos suggeriments:  

- Estudi de viabilitat de centres públics de infantil i primària de 

convertir-se en centres 3-16. 

- Davant la demanda dels nostres alumnes de batxillerat hem calculat 

que aproximadament una trentena optarien pel batxillerat artístic i a 



 

 

Castellar no s’oferta. Es va sol·licitar que estudiessin la possibilitat de 

crear aquesta branca de Batxillerat al nostre municipi, però no es va 

concretar a quin institut ja que dependria de les necessitats de les 

instal·lacions. 

- Demanar l’ampliació de mòduls formatius. 

- Sol·licitar tancar tot el cicle de jardineria incorporant un PFI de la 

branca de jardineria. 

- Parlar de la possibilitat de  convertir les instal·lacions de la Nau del 

carrer Anoia en Escola agrària. 

- Parlar dels vetlladors dels centres per realitzar una bona inclusió i 

ampliació no només en horari lectiu sinó també en horari de 

menjador. 

 

 A. Riera comenta que si amb el nou decret s’ha de matricular 

alumnes d’escoles de NEE a l’escola, haurien d’anar acompanyats del 

professionals d’aquests centres especialistes. Cada any el nombre 

d’alumnat augmenta i els recursos són més escassos. Comenta que han 

anat a veure l’Inspector en Cap i que els van dir que no podien destinar 

més recursos. 

 S. Carrillo com a representat de l’AFA de l’escola Joan Blanquer, 

comenten que l’AFA i l’escola han demanat visita amb el Director dels 

Serveis Territorials per plantejar el tema ja que cada vegada hi ha més 

alumnes i els recursos són menys. 

 I. Graells opina que no és normal que si s’ha fet i aprovat el decret 

d’inclusió ara no es destinin els recursos suficients i no es destini 

pressupost. 

 M. Basterretxea com a AFA escola Joan Blanquer diu que si des del 

Departament no arriben el recursos creu que ens hem d’organitzar i 

veure què pot aportar cada part i com podem trobar recursos a banda 

del Departament. Opina que no ens podem quedar quiets esperant i 

pregunta què pot ofertar també l’Ajuntament. 

 M. A. Puig comenta que malgrat no és una de les funcions que li 

pertoca a l’Ajuntament hi ha la voluntat de col·laborar, però tot el que 

es pugui fer seria anar sumant alguna cosa, però no arribar a tots els 



 

 

recursos que el Departament hauria de destinar i que sí que és de la 

seva competència. 

 M. Díaz com a directora de l’escola Sant Esteve opina que la força les 

tenen les famílies perquè des de les direccions s’ha fet tot el possible 

per intentar que arribin els recursos. 

 M. Basterretxea opina que no podem deixar els infants mal atesos ja 

que després no és inclusió i creu que s’ha de fer alguna cosa conjunta 

per visualitzar-ho més. 

 M. A. Puig comenta que el dia 7 de novembre hi haurà una reunió de 

Federació d’ampas per parlar-ne conjuntament. 

 Finalment recorda l’acte de reconeixement als mestres i professors 

jubilats serà el dia 6 de febrer de 2019  a les 18h i que més endavant ja 

rebran les invitacions com a membres del Consell escolar Municipal. 

També que del 6 al 12 de novembre hi haurà la setmana de la ciència a 

El Mirador amb moltes activitats al voltant d’aquesta temàtica. 

Sense cap altre punt a tractar s’acaba la sessió a les 19:45h. 

  

 

 

 

 

 

  


